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Protokół Nr 18 / 2020 / VIII 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Tarnowo Podgórne  

odbytego w dniu 23 lipca 2020 roku 

 

Miejsce posiedzenia: posiedzenie on-line 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 16:00 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Marzena Gryska – przewodnicząca Komisji 

Sławomir Knapski – członek Komisji 

Julian Kiełczewski – członek Komisji 

Elżbieta Szymkowiak – członek Komisji 

Zbigniew Wróbel – członek Komisji 

 

Goście: 

Ewa Noszczyńska-Szkurat – I Zastępca Wójta 

Krystyna Semba – Przewodnicząca Rady Gminy 

Katarzyna Pawłowska – Przewodnicząca Zespoły Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Tematy posiedzenia (dyskusja): Projekt 5 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Gminie Tarnowo 

Podgórne na lata 2020-2024 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzyła Marzena Gryska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, która na 

wstępie powitała gości oraz członków Komisji. 

2.  



  

Protokół Nr 18/2020/VIII z dnia 23 lipca 2020 roku 
 

2 

3. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych stwierdziła quorum wymagane do odbycia 

obrad.  

 

4. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad. Wszyscy obecni członkowie Komisji 

jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

 

4. Temat posiedzenia (dyskusja): Projekt 5 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Gminie Tarnowo Podgórne na lata 2020-2024 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o omówienie programu. Pierwsza zabrała głos Pani Ewa 

Noszczyńska-Szkurat – I Zastępca Wójta, która powiedziała, że program skoncentrowany 

jest na tym, aby wzmocnić poczucie bezpieczeństwa w Gminie. W pierwszym etapie 

stworzony został nowy regulamin zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie. Zespół interdyscyplinarny składa się z wielu specjalistów w różnych 

dziedzinach. Od 1 stycznia 2020 Przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego jest Pani 

Katarzyna Pawłowska. Drugim etapem było uchwalenie przez Radę Gminy Tarnowo 

Podgórne Strategii rozwiązywania problemów społecznych. Ostatnim etapem jest 

uchwalenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy. 

 

16:05 – na posiedzenie przybyła Radna Elżbieta Szymkowiak 

 

Następnie głos zabrała Pani Katarzyna Pawłowska, która poinformowała Radnych, że część 

informacji zawartych w programie pokrywa się z danymi zawartymi w strategii rozwiazywania 

problemów alkoholowych. Zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy organy Gminy 

przedstawiają program, w związku z tym projekt został stworzony przez firmę zewnętrzną i 

przekazany wiosną Zespołowi Interdyscyplinarnemu. Planowano, że program będzie 

procedowany na kwietniowej sesji Rady Gminy, ale ze względu na COVID-19 konsultacje 

zespołów musiały zostać wstrzymane w związku z wytycznymi Ministerstwa Spraw 

Społecznych. Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

powiedziała, że program zawiera dużo danych statystycznych, porównań, problemów i 

zagrożeń. W związku z tym, że program nie mógł być uchwalany na kwietniowej sesji został 

uzupełniony o dane z roku 2019, Pani Katarzyna Pawłowska konsultowała dane z Panią 

Anną Mądrą (zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej) oraz z Panią Moniką 



  

Protokół Nr 18/2020/VIII z dnia 23 lipca 2020 roku 
 

3 

Wilczyńską (sekretarzem Zespołu Interdyscyplinarnego). Tworząc program skupiano się na 

tym, aby zawierał zadania, które są możliwe do zrealizowania.  

Program zakłada: 

- zwiększenie środków dla Organizacji Pozarządowych, aby mogły one bardziej włączyć się 

w pomoc 

- szkolenia dla seniorów przy współpracy z Tarnowskim Centrum Aktywności Senioralnej, 

Uniwersytetem Trzeciego Wieku oraz Radą Seniorów 

- szklenia dla członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

- szkolenia i spotkania młodzieży z Liceum Ogólnokształcącego i Zespołu Szkół 

Technicznych w Tarnowie Podgórnym z sędzią Anną Marią Wesołowską, która bardzo 

angażuje się w przeciwdziałanie przemocy 

- kampanie informacyjne w szkołach przy współpracy z Młodzieżową Radą Gminy lub 

organizacją pozarządową 

Pani Katarzyna Pawłowska poinformowała, że duże wsparcie finansowe Zespół ma od 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, ponieważ Zespół 

Interdyscyplinarny nie ma własnych środków.   

W programie jest informacja, że w ubiegłych latach nie przeprowadzano kontroli punktów 

sprzedających napoje alkoholowe. Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 

poinformowała, że w tym roku odbyły się już pierwsze kontrole. 

 

Odpowiadając na pytanie Radnego Zbigniewa Wróbla, Pani Katarzyna Pawłowska 

powiedziała, że w trakcie kontroli sprawdza się między innymi pozwolenia na sprzedaż, 

faktury zakupu, podmioty, od których zakupiony jest alkohol (czy podmiot ma pozwolenie na 

sprzedaż alkoholu), czy informacje z kasy zgadzają się z wydrukami, które dostaje Urząd 

Gminy, czy wszystkie wymagane tabliczki informacyjne są umieszczone. 

 

W związku z pytaniem Radnej Marzeny Gryski, Pani Katarzyna odpowiedziała, że w każdej 

kontroli udział biorą minimum trzy osoby z Zespołu Interdyscyplinarnego Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Pani Katarzyna Pawłowska powiedział, że zakładanie Niebieskich Kart odbywa się w 

grupach roboczych, w składzie jest psycholog oraz (w zależności od rewiru) pracownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej i dzielnicowy, w zależności od potrzeb są jeszcze inni 

członkowie zespołu.  

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych zapoznali się z programem przed posiedzeniem.  
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Przewodnicząca Komisji powiedziała, że analizując statystyki Gmina Tarnowo Podgórne nie 

przedstawia się źle. Pani Katarzyna Pawłowska powiedział, że w roku 2020 niestety przemoc 

wzrosła ze względu na obostrzenia związane z pandemią dotyczące pozostawania w 

domach. 

I Zastępca Wójta powiedziała, że w pierwszej części programu znajdują się dane 

statystyczne, a w dalszej części są cele operacyjne. Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat 

poprosiła członków Komisji, aby wyrazili swoją opinię na temat celów oraz o informację czy 

Radni chcieliby, aby program zawierał jeszcze inne elementy lub o czy potrzeba wyjaśnić 

jakąś kwestię.  

 

Przewodnicząca Komisji po przeanalizowaniu programu powiedziała, że jest to program, 

który dopiero wchodzi w życie i według Pani Marzeny Gryski jest opisany w sposób 

szczegółowy oraz zawiera wszystkie najważniejsze kwestie. Radna dodała również, że w 

trakcie realizacji programu mogą pojawić się nowe aspekty, które należało zmienić lub dodać 

w programie.  

 

Następnie głos zabrał Radny Julian Kiełczewski, który zapytał o rodziny wspierające opisane 

w celach operacyjnych. Pani Katarzyna Pawłowska powiedział, że w Gminie na dzień 

dzisiejszy jeszcze nie ma takich rodzin, jednym z głównych celów programu będzie 

zaangażowanie mieszkańców przy współpracy z organizacjami pozarządowymi. Radny 

zwrócił uwagę, że dla takiej rodziny jest to misja i że taka rodzina powinna być przeszkolona. 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego powiedziała, że takie osoby będą szkolone i 

przygotowywane do wspierania osób, którym będą pomagać.   

 

W związku z pytaniem Radnej Elżbiety Szymkowiak, I Zastępca Wójta odpowiedziała, że 

klub rodzinny działa w Tarnowie Podgórnym w świetlicy w godzinach od południowych, 

wtedy, gdy zajęcia dla dzieci się nie odbywają. Klub organizowany jest przez Organizację 

Pozarządową Mój Mount Everest i z ich środków jest finansowany.  

 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że w analizie SWAT wypisane jest, że słabą stroną 

jest brak zasobu komunalnego oraz zapytała jak będzie wyglądała interwencja, jeżeli będzie 

trzeba zapewnić lokal osobom dotkniętym przemocą. Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat 

powiedziała, że w tej chwili takie osoby kierowane są do Chyb, do ośrodka samotnej matki, 

rozpoczynana jest procedura sądowa o opuszczenie lokalu przez osobę, która dopuszcza 

się przemocy na rodzinie, a w miarę możliwości rodzina umieszczana jest w lokalach 

socjalnych, zdarza się, że Ośrodek Pomocy Społecznej dofinansowuje najem lokalu oraz 

można skorzystać z pomocy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 
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Pani Katarzyna Pawłowska dodała, że wchodzą przepisy, które w przypadku stwierdzenia 

przemocy w rodzinie umożliwiają policji eksmisję osoby dopuszczającej się przemocy na 14 

dni, a następnie sąd może wydłużyć ten okres o kolejne 14 dni.  

 

Członkowie Komisji zwrócili uwagę na fakt, że ilość zadań, na które można wydać środki 

finansowe na realizację profilaktyki alkoholowej jest bardzo ograniczona przez co sporo 

niewykorzystanych pieniędzy pozostaje w budżecie na kolejny rok. Radny Zbigniew Wróbel 

zaproponował, aby podjąć uchwałę, która byłaby apelem o rozszerzenie możliwości 

skorzystania ze środków o działania, które pomogłyby w profilaktyce alkoholowej.   

Radna Elżbieta Szymkowiak zaproponowała, aby podjąć również uchwałę, która wyrażałaby 

brak zgody na wypowiedzenie przez rząd konwencji antyprzemocowej.  

 

Radny Julian Kiełczewski powiedział, że szkolenie dla seniorów jest dobrym pomysłem, 

ponieważ seniorzy, którzy zostaną przeszkoleni, ale nie doznają przemocy mogą tę wiedzę 

przekazać lub komuś pomóc.  

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wydanie opinii dla projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Gminie Tarnowo Podgórne na lata 2020-2024. Wszyscy obecni 

członkowie Komisji jednogłośnie wydali pozytywną opinię dla projektu.  

 

5. Wolne głosy i wnioski. 

I Zastępca Wójta odpowiadając na pytanie Radnej Marzeny Gryski powiedziała, że jeśli 

chodzi o budowę mieszkań z dojściem do własności, to na ten moment Wydział Gospodarki 

Nieruchomościami przyjmuje wnioski składane przez zainteresowane osoby. Jeżeli sytuacja 

finansowa Gminy na to pozwoli to będziemy proponować, aby inwestycja znalazła się w 

projekcie budżetu. Lokalizacja inwestycji zależeć będzie od tego z której części Gminy 

będzie najwięcej złożonych wniosków.  

 

Odpowiadając na kolejne pytanie Przewodniczącej Komisji, Pani Ewa Noszczyńska-Szkurat 

poinformowała, że w związku z tym, że nie wiadomo jak będzie wyglądała sytuacja 

epidemiologiczna we wrześniu, szkoły w Gminie przygotowywane są, aby prowadzić zajęcia 

on-line, jeżeli zajedzie taka konieczność. Przeprowadzony został audyt, trwa wybieranie 

programu, który został najlepiej oceniany przez nauczycieli, uczniów oraz rodziców, a 

następnie nauczyciele zostaną w sierpniu przeszkoleni. 
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6. Zakończenie obrad.           

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych o godz. 17:30 zamknęła posiedzenie. 

 

Przewodnicząca 

 Komisji Spraw Społecznych 

/-/ Marzena Gryska 

 

Protokołowała: Joanna Chwiałkowska 


